
Rada Miejska w Tułowicach 

Radni - Sesja 

Protokół nr LXI 

LXI Posiedzenie Rady Miejskiej w Tułowicach w dniu 30 października 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 30 października 2023 o godz. 18:30, a zakończono o godz. 22:19 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Przemysław Bielecki 

2. Jan Bojkowski 

3. Krzysztof Chodorowski 

4. Frédéric Coppin 

5. Arkadiusz Drążek 

6. Tomasz Gala 

7. Roman Kopij 

8. Michał Luty 

9. Stanisław Momot 

10. Krzysztof Mróz 

11. Krzysztof Ptak 

12. Andrzej Reszka 

13. Anna Sokulska 

14. Agnieszka Zawadzka 

15. Bernadeta Żytkiewicz 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin otworzył LXI sesję Rady Miejskiej w Tułowicach. 

Poinformował, że na mocy ustawy o samorządzie gminnym obrady są transmitowane na żywo, 

nagrywane i rejestrowane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk,  

a nagrania obrad dostępne są w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej Urzędu 

oraz w sposób zwyczajowo przyjęty, przypomniał zasady zgłaszania chęci zabrania głosu. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Sprawdzenie obecności.  



Wyniki głosowania 

 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

OBECNY (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Anna 

Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNY (2) 

 

Stanisław Momot, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 13 Radnych,  

 

Następnie przywitał przybyłych na posiedzenie. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że propozycję porządku obrad wraz  

z zaproszeniem na sesję Radni otrzymali poprzez system eSesja 17 października i zapytał czy są 

wnioski o jego zmianę. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poprosił o zmianę porządku obrad i wniósł o usunięcie punktu  

3 dotyczącego przyjęcia protokoły z sesji 14 września oraz punktu nr 4 dotyczącego przyjęcia 

protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z 11 września, uzasadniając brak 

przygotowania dokumentów, koniecznością zaangażowania pracownika w przeprowadzenie 

wyborów do Sejmu i Senatu. 

 

3. Wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu dotyczącego: Przyjęcie protokołu z LX 

Sesji Rady Miejskiej z dnia 14 września 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

Wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu dotyczącego: Przyjęcia protokołu z LX Sesji Rady  

Miejskiej z dnia 14 września 2023 r.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Anna 

Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Stanisław Momot, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został zatwierdzony. 

 

4. Wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu dotyczącego: Przyjęcie protokołu 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 11 września 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

Wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu dotyczącego: Przyjęcie protokołu wspólnego 

posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 11 września 2023 r..  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Anna 

Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (2) Stanisław Momot, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został zatwierdzony, następnie odczytał zmieniony 

porządek obrad. 

 

5. Przyjęcie protokołu z LX Sesji Rady Miejskiej z dnia 14 września 2023 r. (punkt zdjęto z 

porządku obrad) 

 

 



6. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 11 września 

2023 r. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

7. Wniosek o zatwierdzenie zmienionego porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

Wniosek o zatwierdzenie zmienionego porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Anna 

Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Stanisław Momot, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został zatwierdzony. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 

położonej w Tułowicach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin poprosił Wiceprzewodniczącego  

o przedstawienie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij powiedział, że na posiedzeniu Komisji dyskutowano na 

temat, który był wnioskiem na poprzednich kadencjach Rad Gminy  

i w końcu został sfinalizowany, następnie odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 



położonej w Tułowicach. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Anna 

Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (2) Stanisław Momot, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Uchwała nr LXI/319/2023 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Tułowice. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin poinformował, że przygotowany Statut 

został sprawdzony przez Radcę prawnego i przedstawiony na Komisji, następnie omówił 

kolejność działań podczas jego tworzenia. 

Dodał, że inicjatywa tego projektu pojawiła się już dawno i był to projekt Rady Miejskiej,  

a w ostatnich miesiącach temat powrócił lecz tym razem inicjatywę przejęła sama młodzież. 

Przewodniczący podziękował i pogratulował młodzieży samodzielnego przygotowania 

projektu uchwały, uzasadnienia i Statutu oraz zorganizowania się w grupie, która chce działać 

dla Tułowic, wyraził nadzieję, że ich pomysły znacznie przyczynią się do rozwoju Gminy, 

następnie oddał głos młodzieży. 

 

Przybyli zaprezentowali swoją grupę, cele i wyrazili nadzieję na dobrą współpracę  

z Burmistrzem, Rada i pracownikami Urzędu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Tułowice.  

 

 



Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Anna 

Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Stanisław Momot, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta, jeszcze raz 

podziękował młodzieży oraz Posłowi i Radnym za wsparcie następnie wręczył kalendarze. 

Uchwała nr LXI/320/2023 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej 

Aglomeracji Opolskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że podczas posiedzenia Komisji Pan 

Wiesław Księski przedstawił projekt uchwały, na posiedzeniu była również obecna Pani 

Bernadeta Lisson-Pastwa, koordynator zespołu projektowego Stowarzyszenia Aglomeracja 

Opolska. 

 

Poprosił Wiceprzewodniczącego o przedstawienie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej 

Aglomeracji Opolskiej.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 



ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Anna 

Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Stanisław Momot, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr LXI/321/2023 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że podczas posiedzenia Komisji 

Pani Beata Miękoś przedstawiła propozycję projektu uchwały. 

Mieliśmy propozycje dwóch wariantów- 7,5 % i 15%.  Rada poprosiła o przygotowanie 

projektu uchwały ze stawką 7.5% dodał, że jeśli jest decyzja o nie podnoszeniu, to należy 

głosować przeciw uchwale, następnie zapytał czy są pytania do Pani Skarbnik. Brak pytań 

 

Poprosił Wiceprzewodniczącego o przedstawienie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 5, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (5) 

 

Jan Bojkowski, Roman Kopij, Krzysztof Mróz, Anna Sokulska, Bernadeta Żytkiewicz 

 

PRZECIW (8) 

 

Przemysław Bielecki, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Michał Luty, Krzysztof Ptak, Agnieszka Zawadzka 

 



NIEOBECNI (2) 

 

Stanisław Momot, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała nie została podjęta 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powtórzył raz jeszcze dlaczego wyraził 

swoja opinię  o niepodnoszeniu podatków w tym roku:  

1. Okres po pandemii dla firm i dla mieszkańców  

2. Podwyżka wynagrodzenia od 01.01 o ponad 18% 

3. Cena benzyny 

4. Ogólna sytuacja inflacyjna w kraju, na której cierpi finansowo każdy z nas  

Dodał, że przede wszystkim należy szukać innych sposobów na podniesienie dochodów, a nie 

tylko podnosić % podatku dla firm i mieszkańców. Należy poszukiwać nowych, 

potencjalnych przedsiębiorców, dążyć do wzrostu ich liczby, do powiększenia strefy 

ekonomicznej. W tych celach trzeba promować Tułowice i poszukiwać nowych terenów 

inwestycyjnych. 

Przypomniał, że zapytał Burmistrza podczas komisji co zostało zrobione i czy zostały 

analizowane wnioski  Radnych wnoszone od lat, między innymi Wiceprzewodniczącego, 

Przewodniczącego i wielu innych Radnych, na Burmistrz odpowiedział, że działki są drogie, 

więc tu pojawia się kolejne pytanie z kim Pan Burmistrz rozmawiał, z którymi rolnikami, 

urzędnikami, aby to stwierdzić? Dużo, tzn. ile średnio za jeden hektar? Przewodniczący 

poprosił o przygotowanie na następną sesję informacji odnośnie podjętych w tym temacie 

działań oraz odnośnie kroków podjętych w celu wykonania woli Rady. Stwierdził, że nie 

widzi tych działań i dlatego jest przeciwny podnoszeniu podatków.  

Przewodniczący wyjaśnił, że to nie jest tylko jego zdanie i nikogo nie przekonywał do 

żadnego wyboru. Każdy jest odpowiedzialny i myśli racjonalnie. Nadmienił również, że 

dyskusja odnośnie podatków w żadnym wypadku nie jest sygnałem braku zaufania do Pani 

Skarbnik. Pani Skarbnik i cały urząd pracują dla dobra Tułowic. Są to profesjonalni ludzie,  

a Rada, dyskutując o podatkach, nigdy nie miała w zamiarze komunikować jakiegokolwiek 

braku zaufania do Pani Skarbnik. Pani Skarbnik, ufamy Pani. Po prostu nie popieramy 

podnoszenia podatków, ponieważ uważamy, że istnieją inne sposoby pozyskiwania środków. 

Jako Rada mamy prawo wyrażać swoje opinie i nie mamy obowiązku zgadać się na wszystko, 

co jest wnioskowane. Po to tu jesteśmy, żeby podejmowane decyzje były słuszne i w miarę 

możliwości niekrzywdzące dla mieszkańców i przedsiębiorców. Wyrażamy naszą opinię. Na 

każdym kroku jest nam powtarzane, że nasza Gmina  jest bogata więc jeżeli tak jest, to trzeba 

pomagać mieszkańcom i przedsiębiorcom, a nie podnosić podatki.  Przewodniczący 

stwierdził, że jest przeciwko podnoszeniu podatków, ale nie namawia nikogo do tego, aby 

głosował tak, jak on.  



Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij w odpowiedzi stwierdził, że przegłosowanie tej uchwały 

jest rzeczą ważną dla Gminy i Rada nie ma prawa działać na jej szkodę, bo Gmina żyje z podatku 

i wszystkie dobra, służące dobru wspólnemu z tego są. Poprosił Panią Skarbnik, aby jeszcze raz 

powiedziała jakie będą tego konsekwencje i jaki będą niedobory dodał, że nie spodziewał się 

takiej przedmowy, na co było miejsce na Komisji i jest to bardzo tendencyjna wypowiedź i bardzo 

osobista. Powiedział, że mógłby zastanowić się teraz nad podatkiem dotyczących stawek od 

nieruchomości gdyby miał przygotowany alternatywny budżet i Przewodniczący mógłby 

powiedzieć, że Gmina żadnego uszczerbku na tym nie odniesie to wówczas poprze jego 

wypowiedź. Wiceprzewodniczący stwierdził, że kompletnie nie może się zgodzić z tą 

wypowiedzią, bo przedmowa była na zasadzie nie, bo nie, cez żadnego udokumentowania. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że dla niego ważne są cyfry, my bazujemy na ekonomii, 

matematyce, finansach i to jest być, albo nie być dla Gminy, przypomniał, że układając budżet na 

przyszły rok, są plany szerokiego typu inwestycji i to nie jest tak, że wszystkie pozyskane granty, 

czy dotacje wystarczą, bo Gmina musi mieć swój aport finansowy i tym się wykazać, bez czego 

nie ma możliwości otrzymania żadnej dotacji. Przypomniał o koniecznym remoncie oczyszczalni 

ścieków, a uchwała nie jest żadną karą a podatki nigdy nie wzrastały maksymalnie. 

Radny Krzysztof Ptak stanął w obronie Przewodniczącego i poddał pod wątpliwość czy słyszał na 

temat kary. Powiedział, że Rada cały czas jest zapewniana o świetnej kondycji finansowej Gminy 

i z tego co pamięta na Komisji Pani Skarbnik wspominała, że wpływy byłyby w granicach 300 tys. 

Powiedział, że w tym roku sprzedaliśmy kolka mieszkań, przypomniał, że pytał kiedyś co  

z pieniędzmi, które wpłynęły z tych sprzedaży i nie uzyskał odpowiedzi, a w nawiązaniu do 

inwestorów, których chcielibyśmy ewentualnie ściągnąć stwierdził, że na pewno ich nie ściągniemy 

podnosząc podatki, bo atrakcyjna gmina, to jest gmina która ma w miarę atrakcyjne podatki. Na 

koniec poparł głos Przewodniczącego. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że przygotowując się do przygotowania uchwały zmieniającej stawki 

podatkowe wzięto pod uwagę dwie stawki procentowe 7,5% i 15%, gdzie 15% była to stawka 

rekomendowana odgórnie. Jeśli chodzi o Gminę to podstawą dochodów są przede wszystkim 

dochody z wpływu podatku dochodowego od osób fizycznych, od osób prawnych, subwencja 

ogólna, subwencja oświatowa oraz pozostałe opłaty i podatki lokalne, Gmina nie ma możliwości 

zarobkowania, do tej pory zachowany był pewny trend i wynosił 7,5%. Wymieniła wartości 

dochodu wynikające ze zmiany stawek podatku. Zwróciła uwagę, że w przyszłym roku wskaźniki 

ekonomiczne, wykorzystane do budowy budżetu Państwa wskazywano na 9,8%, natomiast wzrost 

stawek usług będzie wynosił 6,6% to zasadne byłoby choćby zniwelowanie tych wartości poprzez 

podniesienie stawki podatku o 7,5%, gdyż nie podjęcie takiej decyzji skutkuje tym, że nie będzie 

Gminy stać na niektóre rzeczy. Wymieniła inne składowe budżetu i omówiła ich zmiany. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości..  



Wyniki głosowania 

 

ZA: 7, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (7) 

 

Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Tomasz Gala, Roman Kopij, Krzysztof Mróz, 

Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

PRZECIW (6) 

 

Przemysław Bielecki, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Michał Luty, Krzysztof Ptak, 

Anna Sokulska 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Stanisław Momot, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXI/322/2023 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że podczas posiedzenia Komisji 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały, następnie oddał głos Przewodniczącego Komisji 

Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Tomasz Gala poprosił Skarbnik  

o omówienie dotacji z budżetu na Dom Kultury, zwiększenia o 50 tys. zł. z przeznaczeniem na 

chodnik, ponieważ na poprzedniej sesji było przeznaczone 40 tys. zł. Skarbnik wyjaśniła, iż 

mieści się to w tym samym rozdziale, przedstawiła sposób lokowania środków w budżecie gminy  

i wskazała, że zmieniła się jedynie prezentacja tych środków. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych poprosił o przerwę w obradach na 

krótkie spotkanie Komisji. 

Przerwa w obradach – 10 min. 

Po krótkich obradach, Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Tomasz Gala 

poinformował, że Komisja po zapoznaniu się z wnioskiem i projektem uchwały będzie głosowała 

na tak, ponieważ już wie, że w sumie jest to 90 tys. 50 tys. z przeznaczeniem na chodnik, a 40 tys. 

zostaje nadal do dyspozycji Gminy, więc Komisja przychyla się do tego projektu. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 



Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Krzysztof Mróz, Anna Sokulska, 

Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (3) 

 

Stanisław Momot, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXI/323/2023 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin zapytał czy są pytania do Pani Skarbnik,  

a wobec braku pytań oddał głos Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych. 

Przewodniczący Tomasz Gala powiedział, że po zapoznaniu się z projektem uchwały, pozytywnie 

przychyla się do tego projektu i jest za. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Krzysztof Mróz, Anna Sokulska, 



Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

NIEOBECNI (3) 

 

Stanisław Momot, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LXI/324/2023 

 

15. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym  

o wynikach egzaminu ósmoklasisty, z uwzględnieniem działań podejmowanych przez 

szkołę nakierowanych na kształcenie uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi, 

w szkołach typów, których prowadzenie należy do zadań własnych jednostki samorządu 

terytorialnego (na podstawie art. 11 ust. 7 ustawy z 16 grudnia 2016 r. Prawo Oświatowe 

w terminie do 31 października 2023 r.) 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej Justyna Paszkowska przedstawiła prezentację 

dotycząca statystyk roku szkolnego 2022/20233. Informując o 333 uczniach i 51 

wychowankach oddziałów przedszkolnych, 40 nauczycielach. Wspomniała o konkursach 

szkolnych i międzyszkolnych, w których uczniowie brali udział, podkreśliła, że 133 uczniów 

objętych było stałą pomocą psychologiczno-pedagogiczną w formie zajęć dydaktyczno-

wyrównawczych z matematyki i języka polskiego, zajęć korekcyjno-kompensacyjnych, zajęć 

z języka polskiego dla cudzoziemców, zajęć rozwijających kompetencje społeczne , 

indywidualne zajęcia socjo-terapeutyczne oraz zajęcia logopedyczne i inne.  

 

16. Informacja o okręgach wyborczych w Gminie Tułowice. 

 

 Sekretarz Gminy Wiesław Księski nawiązując do pisma mieszkańców Ligoty Tułowickiej  

z prośbą o zmianę granic okręgów wyborczych przed wyborami samorządowymi w 2024 r., 

tak, aby sołectwo było odrębnym okręgiem wyborczym wyjaśnił, że w tej sprawie zwrócił się 

o udzielenie informacji do Krajowego Biura Wyborczego i uzyskał odpowiedź, że termin na 

weryfikację podziału gmin na okręgi wyborcze pod kątem ewentualnych zmian rozpocznie się 

31 października bieżącego roku, wówczas KBW w Opolu dokona analizy każdego okręgu 

wyborczego, zmiany mogą być dokonane do 30 stycznia 2024 r.. Oznacza to, że na ten 

moment to Delegatura w Opolu będzie dokonywała analizy na podstawie Centralnego 

Rejestru Wyborców, który został sporządzony w tym roku, zaznaczył, że jest to kompetencja 

wyłącznie Krajowego Biura Wyborczego. Przewodniczący Komisji Budżetu Tomasz Gala 

poprosił Sekretarza o przesłanie petycji Sołectwa do Biura Wyborczego w Opolu. 

Burmistrz obiecał osobistą wizytę w tej sprawie w Delegaturze w Opolu. 

Rozmawiano o sposobie analizy i określania liczby mieszkańców i wyborców Sołectwa. 

 

 

 



17. Informacja o sytuacji w ZGKiM. 

 

Dyrektor Zakłady Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Jacek Sulikowski przedstawił 

informację o sytuacji Zakładu. 

Dyskutowano na temat Zakładu i możliwości jej poprawy, w dyskusji udział wzięli Radni: 

Michał Luty, Roman Kopij, Frédéric Coppin, Jan Bojkowski, Burmistrz Andrzej Wesołowski 

oraz Dyrektor Jacek Sulikowski. 

W podsumowaniu Przewodniczący Rady stwierdził, iż uważa, że Dyrektor bardzo dobrze 

działa i wszystko idzie w dobrym kierunku.  

W wyniku dyskusji uzgodniono, iż zostanie przeprowadzony audyt  

 

18. Sprawozdanie Komisji z prac wykonanych w III kwartale 2023 r. 

 

Przewodniczący Skarg, Wniosków i Petycji Jan Bojkowski, Przewodniczący Komisji Budżetu 

i Spraw Gospodarczych Tomasz Gala, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał 

Luty, przedstawili sprawozdania z prac Komisji w III kwartale 2023 r. 

 

19. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w III kwartale 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin przedstawił statystyki dotyczące prac Rady, wskazał 

na bardzo wysoki procent obecności na posiedzeniach oraz wykonanie Planu Pracy, a także 

wysoką zgodność podczas głosowań. Podziękował za wykonywanie zadań. 

 

20. Informacja sołtysów o istotnych dla sołectwa sprawach w III kwartale 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin podziękował sołtysom za przygotowanie sprawozdań  

i poprosił o ich przedstawienie. 

 

Pan Andrzej Pochopień Sołtys Goszczowic przedstawił prezentację z działalności Sołtysa  

i Rady Sołeckiej w III kwartale 2023 r. 

Sołtys Anna Obtułowicz przedstawiła sprawozdanie z działalności Sołectwa Ligota 

Tułowicka w III kwartale 2023 r. 

Sołtys Agnieszka Zawadzka przedstawiła prezentację działalności Sołectwa Skarbiszowice  

w III kwartale 2023 r. 

Sołtys Lucyna Makuch przedstawiła sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej 

Szydłowa w III kwartale 2023 r. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin omówił prezentację z działalności Sołectwa Tułowice 

Małe w III kwartale 2023 r. 

 

 



21. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski przekazał zaproszenie do gminy partnerskiej do Beli pod 

Pradziadem oraz na obchody 50 lecia do niemieckiej gminy partnerskiej. 

Wymieniając działania podczas okresu międzysesyjnego wspomniał zebranie sołeckie, 

spotkanie z przedstawicielkami Koła Gospodyń Wiejskich, Ogólnopolskim Przeglądzie 

Piosenki Osób Niewidomych, spotkanie z przedstawicielami Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Goszczowicach, którzy złożyli wniosek do budżetu o zakup nowego samochodu dla OSP 

Goszczowice. Burmistrz poinformował o uczestnictwie w święcie pieczonego ziemniaka 

u seniorów, które odbyło się jak co roku w Goszczowicach, 50-leciu pożycia małżeńskiego 

mieszkańców Gminy, spotkaniu Uniwersytetu Trzeciego Wieku. Przypomniał otwarcie 

świetlicy w Szydłowie, uczestnictwo w święcie edukacji narodowej zarówno w Szkole, jak  

i w Przedszkolu. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poinformował o spotkaniu z projektantami remontu kościoła, 

na które nasza Parafia otrzymała dofinansowanie w wysokości 500 tys. zł., uczestnictwie  

w jubileuszu 77 rocznicy w Skarbiszowicach oraz otwarciu wernisażu ArtMix w Tułowickim 

Ośrodku Kultury oraz spotkaniu z Gminną Komisją Zarządzania Kryzysowego, którego 

tematem było zabezpieczenie przed zimą. 

 

22. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej między Sesjami. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Roman Kopij powiedział, że to co Burmistrz zaprezentował, 

cały czas są w kontakcie i te wszystkie sprawy są na bieżąco ustalane. Podziękował 

Burmistrzowi za pomoc jaką okazał Spółdzielni Mieszkaniowej w sprawie przyłączenia 

dwóch budynków w Tułowicach Małych do gazociągu. Ponieważ był wielki problem  

z Drogami Wojewódzkimi, bo projektant z ramienia gazowni po otrzymaniu odmów, poprosił  

o pomoc i gdyby nie współpraca Burmistrza z Dyrektorem Dróg Wojewódzkich nie udałoby 

się położyć niezbędnej rury. 

 

Brak pytań.  

 

23. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie). 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin o wnioskach złożonych do budżetu, przez Radnych: 

Annę Sokulską, Krzysztofa Mroza, Agnieszkę Zawadzką, Romana Kopija i osobiście, na 

które zostały udzielone odpowiedzi, że zostaną uwzględnione podczas konstruowania budżetu 

na 2024 r.  

 

24. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej 

Sesji. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poinformował, że 24 października, poprzez eSesję 

został dostarczony Radnym zaktualizowany rejestr listów, wymienił poruszone w nich sprawy 



i wyznaczył czas ich odpowiedzi na wspólne posiedzenie Komisji w dniu 9 listopada. 

 

Sołtys Ligoty Tułowickiej Anna Obtułowicz 

 

Pani Katarzyna Stefan przedstawiła swój wniosek o wynajem starej remizy strażackiej w 

Ligocie Tułowickiej, poinformowała, że zajmuje się gastronomią i ma pomysł na tą remizę, 

najpierw chciałaby ją wydzierżawić, aby móc zacząć pracować i na nią zarobić. Wyjaśniła,  

że wie jakie są koszty dostosowania lokalu do dopuszczenia go przez Sanepid i zadeklarowała 

wzięcie ich na siebie, nie oczekuje przyłączenia przez Gminę wody ani ścieków. Odniosła się  

do otrzymanej poprzednio decyzji odmawiającej dzierżawy i wskazaniem jedynie możliwości 

sprzedaży. Stwierdziła, że jedyne ryzyko poniesie wyłącznie ona, ponieważ jeśli interes nie 

pójdzie to Gmina ostanie z wyremontowanym budynkiem, co podniesie jego wartość, a jeśli 

wszystko pójdzie po jej myśli to, tak jak się w piśmie zobowiązała, kupi budynek. Na koniec 

poprosiła o ponowne rozpatrzenie prośby. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski przypomniał, że wspomniany lokal już dwukrotnie był 

wystawiany na przetarg i nie znaleźli się chętni. Poprosił członków Komisji Społeczno-

Gospodarczej oraz innych Radnych - chętnych o wizję lokalną, stwierdzając, że przed 

podjęciem decyzji najprawdopodobniej konieczna będzie ekspertyza budowlana i ewentualnie 

wówczas odda Pani Katarzynie ten budynek.  

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij powiedział, że nie jest to takie proste, ponieważ 

należy wykonać pełną dokumentację zmiany sposobu użytkowania obiektu, którą należy 

oddać do Starostwa celem zatwierdzenia i wydania pozwolenia i wiąże się to z warunkami 

przyłączenia energii, wody, wydania przez Zakład Komunalny pozwolenia na przyłącz do 

kanalizacji, zawiadomienia straży pożarnej i Sanepidu, co pochłonie duże środki. 

 

25. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin przypomniał, że 24 października dostarczył Radnym 

Rejestr Pytań, a w związku z dużą ilością udzielonych odpowiedzi zaproponował, aby ten 

punkt został zrealizowany na początku obrad Komisji 9 listopada, na co Rada wyraziła zgodę. 

 

26. Wolne wnioski. 

 

Radna Agnieszka Zawadzka poruszyła temat koszenia traw na gminnych terenach w 

sołectwach stwierdziła, że sołectwa są troszkę pominięci, zgodziła się z tym, że część sołectw 

ma osoby skierowane z OPS-u, jednak terenów zielonych przybywa i ci pracownicy nie 

zawsze dają radę, żeby te tereny obkosić. Przypomniała, że mieszkańcy Tułowic nie muszą 

się zwoływać i nie muszą tego wykonywać. Zaproponowała, aby zapewnić środki w budżecie  

i na przykład przez Zakład Gospodarki Komunalnej zatrudnić pracownika choćby na sezon 

wiosenno-letnio-jesienny, a Sołectwo będzie to współfinansować i zapewni sprzęt i środki na 

paliwo. Zaproponowała, aby po zapewnieniu środków, ten zatrudniony pracownik raz  

w tygodniu byłby w każdym Sołectwie i byłoby to dobrym rozwiązaniem, przy współpracy  

z sołtysami. 



Drugą sprawą poruszoną przez Radną Zawadzką był osadnik, który spełnia swoją funkcję, 

poprosiła o jego wyczyszczenie przed sezonem jesiennym. 

Sołtys Andrzej Pochopień przychylił się do wniosku, potwierdzając istnieje problemu  

z koszeniem terenów zielonych. 

 

Sołtys Anna Obtułowicz również przychyliła się do prośby o koszenie. Podziękowała 

Dyrektorowi ZGKiM za reakcje na pojedyncze prośby o koszenie.  

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij przychylił się do prośby i przypomniał, że jako 

Spółdzielnia pomaga, kosząc w Tułowicach Małych boisko i teren zabawowy obok wiaty. 

 

Radny Krzysztof Mróz w imieniu Pani Sołtys, wszystkich mieszkańców i swoim serdecznie 

podziękował wszystkim, którzy uczestniczyli w otwarciu świetlicy sołeckiej, za każde dobre 

słowo, sponsoring, prezenty na rzecz świetlicy i za wszystko. Powiedział, że pojawiła się tam 

również telewizja, poprosiła o udzielenie wywiadu i nie byłby sobą, gdyby nie powiedział  

o tym co męczy mieszkańców, przekazał, że są trochę zawiedzeni, że zabrano im świetlicę  

i musieli zrezygnować z wielu planów i różnych rzeczy, które planowali, a euforia byłaby 

zdecydowanie większa, gdyby świetlica była otwierana 3 lata temu, ponieważ wtedy za te 

same pieniądze otwieralibyśmy świetlicę cztery razy większą. Niestety w tej telewizji ukazała 

się tylko informacja, że poprzednia świetlica była nie do remontu, remont był nieopłacalny  

i została wybudowana nowa. Radny Mróz stwierdził, że w pewnym miejscu można się też 

wielu rzeczy dowiedzieć, bo z tej telewizji dowiedział się, co przekazał Pan Burmistrz, że 

inicjatorem budowy świetlicy był mieszkaniec, który tam pojawił się ze zdjęciem, powiedział, 

do Burmistrza że trzeba coś zrobić i mamy świetlicę. Radny stwierdził, ze zastanawia się po 

co Rada tak się denerwowała tyle lat, skoro wystarczył po prostu jeden mieszkaniec. Wskazał, 

żeby zauważyć w jaki sposób można odbierać skracanie wypowiedzi. Poprosił  

o zrewidowanie tego na przyszłość. 

 

Radny Krzysztof Chodorowski zapytał o zobowiązania, powiedział, że na podstawie 

protokołu z ostatniego zebrania wiejskiego w Goszczowicach, na jego przez ostatnie parę lat, 

kilkukrotnie zgłaszane remonty i wnioski o remonty dróg, obecnie realizuje się tylko jeden, 

ale tych dróg jest znacznie więcej, a w protokole jest zapisane, że Burmistrz zobligował się do 

wykonanie projekty drogi do Państwa P. w 2024 r. Radny zapytał czy zobligowanie się do 

tego projekty jest w  jakikolwiek sposób zabezpieczone finansowo. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział, że mieszkańcy tej ulicy monitowali 

wielokrotnie i została udzielona mailowa odpowiedź twierdząca. 

Radny Krzysztof Chodorowski przypomniał o wizji w tym miejscu już dwa lata wcześniej  

i ponowił pytanie czy są zabezpieczone środki na ten cel, na co Burmistrz odpowiedział, że 

jest to jego wniosek do budżetu na rok 2024. 

 

 

 

 



27. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poinformował, że prześle Radnym informację o tym, 

co się dzieje na portalu internetowym i zamieszczanych tam ocenach mieszkańców 

dotyczących pracy Rady. 

 

28. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący poinformował o Komisji Wspólnej – 9 listopada br. godz. 16:30 

W związku ze wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Frédéric Coppin 

zamknął obrady LXI sesji Rady Miejskiej w Tułowicach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Frédéric Coppin 

 
Przygotował(a): Iwona Węgrowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


